

〈 聖經神學 〉

(二) 「從聖經認識神的屬性」

(7) 「三一真神」

「因為世上有許多迷惑人的出來，他們不認耶穌基督是成了肉身來的；這就是那迷惑人，敵基督的。你們要小心，不要失去你們所作的工，乃要得著滿足的賞賜。」(約二 7-8)

【獨一真神的啓示】:-

- 「以色列啊，你要聽！耶和華我們「神是獨一的主」。」(申 6:4)
- 「耶和華以色列的君，以色列的救贖主，萬軍之耶和華如此說：我是首先的，我是末後的；「除我以外，再沒有真神」。」(賽 44:6)
- 「耶穌回答說：第一要緊的就是說：以色列啊，你要聽，主我們「神是獨一的主」。你要盡心，盡性，盡意，盡力愛主你的神。」(可 12:29-30)
- 「認識祢「獨一的真神」，並且認識祢所差來的耶穌基督，這就是永生。」(約 17:3)
- 「但願尊貴，榮耀歸與那不能朽壞，不能看見，永世的君王，「獨一的神」，直到永永遠遠。阿們！」(提前 1:17)
- 「那能保守你們不失腳，叫你們無瑕無疵，歡歡喜喜站在祂榮耀之前的，「我們的救主獨一的神」。」(猶 24 節)

【三一真神的啓示】:-

- 「「神說」：「我們」要照著「我們的形像」，按著「我們的樣式」造人」(創 1:26)
- 「「耶和華神說」：那人已經與「我們」相似，能知道善惡 ...」(創 3:22)
- 「「耶和華」在幔利橡樹那裏向亞伯拉罕「顯現」出來。那時正熱，亞伯拉罕坐在帳棚門口，舉目觀看，見有「三個」人在對面站著」(創 18:1-2)
- 「耶和華說：所多瑪和蛾摩拉的罪惡甚重，聲聞於我。「我現在要下去」，察看他們所行的，果然盡像那達到我耳中的聲音一樣麼？若是不然，我也必知道。「二人轉身離開」那裏，向所多瑪去；「但亞伯拉罕仍舊站在耶和華面前」。」(創 18:20-22)
- 「我又聽見 主的聲音說：我可以差遣誰呢？誰肯為「我們」去呢？」(賽 6:8)

【主耶穌是三一真神的啓示】 :-

- 「耶穌」受了洗，隨即從水裏上來。天忽然為祂開了，祂就看見「神的靈」彷彿鴿子降下，落在祂身上。從「天上有聲音說：這是我的愛子，我所喜悅的」。(太 3:16-17)
- 「耶穌進前來，對他們說：天上地下所有的權柄都賜給我了。所以你們要去，使萬民作我的門徒，奉「父，子，聖靈的名」，「給他們施洗」。(太 28:18-19)
- 「耶穌就對他們說：我父作事直到如今，我也作事。所以猶太人越發想要殺祂；因祂不但犯了安息日，並且「稱神為祂的父，將自己和神當作平等」。(約 5:17-18)
- 「我與父原為一」。猶太人又拿起石頭來要打祂... 猶太人回答說：我們不是為善事拿石頭打祂，是為祂說僭妄的話；又為祂是個人，反「將自己當作神」(約 10:30-33)
- 「耶穌對他們說：腓力，我與你們同在這樣長久，「你還不認識我麼？」「人看見了我，就是看見了父」；你怎麼說：將父顯給我們看呢？」(約 14:9)
- 「從今以後，我不在世上，他們卻在世上；我往祂那裏去。「聖父啊」，求祂因祂所賜給我的名保守他們，叫他們「合而為一」，「像我們一樣」。(約 17:11)
- 「使他們都「合而為一」，正如祂「父在我裏面，我在祂裏面」...」(約 17:21)
- 「「祂」所賜給我的榮耀，「我」已賜給他們，使他們「合而為一」，像「我們合而為一」。(約 17:22)

【聖靈是三一真神的啓示】 :-

- 「凡接待祂的，就是信祂名的人，祂就賜他們權柄作「神的兒女」。這等人不是從血氣生的，不是從情慾生的，也不是從人意生的，「乃是從神生的」。(約 1:12-13)
- 「耶穌說：我實實在在的告訴你，人若不是從水和聖靈生的，就不能進神的國。從肉身生的，就是肉身，從靈生的，就是靈... 凡「從聖靈生」的，也是如此。(約 3:5-8)
- 「我們若是靠聖靈得生」，就當靠聖靈行事。(加 5:25)
- 「彼得說：亞拿尼亞！為甚麼撒旦充滿了你的心，叫你「欺哄聖靈」，..... 你不是欺哄人，「是欺哄神」了。」(徒 5:3-4)
- 「恩賜原有分別，「聖靈」卻「是一位」。職事也有分別，「主」卻「是一位」。功用也有分別，「神」卻「是一位」，在眾人裏面運行一切的事。」(林前 12:4-6)
- 「身體只有一個，「聖靈只有一個」，正如你們蒙召，同有一個指望。「一主」，一信，一洗，「一神」，就是眾人的父，超乎眾人之上，貫乎眾人之中...」(弗 4:4-6)

- 「約翰寫信給亞西亞的七個教會．但願從那昔在，今在，以後「永在的神」，和祂寶座前的「七靈」，並那誠實作見證的，從死裏首先復活，為世上君王元首的「耶穌基督」，有恩惠，平安歸與你們！」 (啓 1:4-5)
- 「願「主耶穌基督的恩惠」，「神的慈愛」，「聖靈的感動」常與你們眾人同在。」 (林後 13:14)

「大哉，敬虔的奧秘！無人不以為然；就是【神】在【肉身顯現】，被【聖靈】稱義，被天使看見，被傳於外邦，被世人信服，被接在榮耀裏。」(提前 3:16) 親愛的弟兄姊妹，「三位一體獨一真神」，簡稱「三一真神」，不單是神自己親自所啓示的真理，更是神本身的屬性，這是神奧秘的啓示，是過於人的理性，智慧所能明白和理解，我們只有憑信心，虛心和謙卑的心，去領受這寶貴的真理，更要做醒，謹慎，免得入了迷惑，因為正如主耶穌基督和眾使徒的提醒：-

- 「耶穌回答說：你們「要謹慎」，「免得」有人「迷惑」你們」，(太 24:4)
- 「總「要警醒」禱告，「免得」入了「迷惑」」 (太 26:41)
- 「弟兄們，那些「離間」你們，叫你們跌倒，「背乎所學之道」的人，我勸你們「要留意躲避」他們．因為這樣的人不服事我們的主基督，只服事自己的肚腹，用「花言巧語誘惑」那些老實人的心。」 (羅 16:17-18)
- 「不要被人虛浮的話「欺哄」因這些事，神的忿怒必臨到那悖逆之子。」(弗 5:6)
- 「你們「要謹慎」，恐怕有人用他的「理學」和虛空的「妄言」，不照著基督，乃照人間的「遺傳」和世上的「小學」，就把你們擄去。」 (西 2:8)
- 「只是作惡的和「迷惑人」的，必越久越惡，他欺哄人，也被人欺哄。(提後 3:13)

親愛的弟兄姊妹，「三位一體獨一真神」這個真理的啓示，由舊約聖經第一卷書：「創世記」開始，直至新約聖經最末一卷書：「啓示錄」都沒有間斷地出現；雖然「三位一體獨一真神」這八個字並沒有並列在一起，但這個真理卻清晰地擺設在不同聖經書卷中，叫人無可推諉：

「聖父是神」 「聖子是神」 「聖靈是神」

「合而為一」

【獨一真神】

親愛的弟兄姊妹，但令人難過，令人憂傷，令人遺憾的是，在二千年的教會歷史中，魔鬼撒旦無休止的在教會中，神的兒女中作迷惑的工作，破壞的工作，攪擾的工作，藉著人的無知，人的糊塗，人的缺乏掌握真理，人的驕傲，人的自以為是，人的自我中心，務要摧毀「三位一體獨一真神」這個真理，因為當這個真理被摧毀時，人就不可能真正認識神，不可能真正認識主耶穌基督，也不可能真正信福音。正如使徒彼得的「警告」：

「從前在百姓中有假先知起來，將來在你們中間也必有假師傅，私自引進陷害人的異端，連買他們的主他們也不承認，自取速速的滅亡。將有許多人隨從他們邪淫的行為，便叫真道因他們的緣故被毀謗。」
(彼後 2:1-2)

「主耶穌親自的警告」

「耶穌說：你們說我是誰？西門彼得回答說：「祢是基督，是永生神的兒子」。耶穌對他說：西門巴約拿，你是有福的，因為這不是屬血肉的指示你的，乃是我「在天上的父指示的」。」
(太 16:15-17)

「神的兒子，耶穌基督福音的起頭。」 (可 1:1)

「信祂的人，不被定罪；不信的人，罪已經定了，因為他不信神獨生子的名。」(約 3:18)

「所以我對你們說：你們要死在罪中。「你們若不信我是基督，必要死在罪中」。」(約 8:24)

「誰是說謊話的呢？不是那不認耶穌為基督的麼？不認父與子的，這就是敵基督的。凡不認子的，就沒有父；認子的，連父也有了。」 (約壹 2:22-23)

聖哉三一 (生5)

- 1.聖哉，聖哉，聖哉，全能大主宰！清晨我眾歌頌，歡聲上達天庭；
聖哉，聖哉，聖哉，慈悲全能主宰，讚美三一神，父子與聖靈。
- 2.聖哉，聖哉，聖哉，眾聖都敬拜，放下黃金冠冕，環繞在水晶海；
千萬天使天軍，俯伏叩拜主前，昔在而今在，永在億萬年。
- 3.聖哉，聖哉，聖哉，主莊嚴威榮；罪人昏昧難見，因黑暗罪深重；
惟獨上主至聖，惟獨上主至尊，全能又全愛，至聖潔真神。
- 4.聖哉，聖哉，聖哉，全能大主宰！地上天空海洋，萬物同頌主名；
聖哉，聖哉，聖哉，慈悲全能主宰，讚美三一神，父子與聖靈。

Bible Theology

2. Understanding God's attributes from the Bible

7. The Triune True God

Many deceivers, who do not acknowledge Jesus Christ as coming in the flesh, have gone out into the world. Any such person is the deceiver and the antichrist. Watch out that you do not lose what you have worked for, but that you may be rewarded fully. (2 John 7-8)

The Revelations of the only True God:

- *Hear, O Israel: The Lord our God, **the Lord is one.** (Deuteronomy 6:4)*
- *“This is what the Lord says – Israel’s King and Redeemer, the Lord Almighty: I am the First and I am the Last; **apart from me there is no God.** (Isaiah 44:6)*
- *“The most important one,” answered Jesus, “is this: ‘Hear, O Israel, the Lord our God, **the Lord is one.** Love the Lord your God with all your heart and with all your soul and with all your mind and with all your strength.’ (Mark 12:29-30)*
- *Now this is eternal life: that they may know you, **the only true God,** and Jesus Christ, whom you have sent. (John 17:3)*
- *Now to the King eternal, immortal, invisible, **the only God,** be honor and glory for ever and ever. Amen (1 Timothy 1:17)*
- *To him who is able to keep you from falling and to present you before his glorious presence without fault and with great joy – **to the only God our Saviour...** (Jude 24-25)*

The Revelations of the Triune True God:

- *Then **God said,** “Let us make man in our image, in our likeness,... (Genesis 1:26)*
- *And **the Lord God said,** “The man has now become like one of us, knowing good and evil... (Genesis 3:22)*
- ***The Lord appeared** to Abraham near the great trees of the Mamre while he was sitting at the entrance to his tent in the heat of the day. Abraham looked up and saw **three** men standing nearby.... (Genesis 18:1-2)*
- *Then **the Lord said,** “The outcry against Sodom and Gomorrah is so great and their sin so grievous that I will go down and see if what they have done is as bad as the outcry that has reached me. If not, I will know.” **The men turned away** and went toward Sodom, **but Abraham remained standing before the Lord.** (Genesis 18:20-22)*
- *Then I heard **the voice of the Lord saying,** “Whom shall I send? And who will go for us?”... (Isaiah 6:8)*

The Revelations that Lord Jesus is the Triune True God:

- As soon as **Jesus** was baptized, he went up out of the water. At that moment heaven was opened, and he saw the **Spirit of God** descending like a dove and lighting on him. And **a voice from heaven said, “This is my Son, whom I love; with him I am well pleased.** (Matthew 3:16-17)
- Then Jesus came to them and said, “All authority in heaven and on earth has been given to me. Therefore go and make disciples of all nations, **baptizing them in the name of the Father and of the Son and of the Holy Spirit,** (Matthew 28:18-19)
- **Jesus** said to them, “My Father is always at his work to this very day, and I, too, am working.” For this reason the Jews tried all the harder to kill him; not only was he breaking the Sabbath, but he was even **calling God His own Father, making himself equal with God.** (John 5:17-18)
- **I and the Father are one.**” Again the Jews picked up stones to stone him, ... “We are not stoning you for any of these,” replied the Jews, “but for blasphemy, because you, a mere man, **claim to be God.**” (John 10:30-33)
- **Jesus answered: “Don’t you know me, Philip, even after I have been among you such a long time? Anyone who has seen me has seen the Father. How can you say, ‘Show us the Father’?** (John 14:9)
- I will remain in the world no longer, but they are still in the world, and I am coming to you. **Holy Father, protect them by the power of your name – the name you gave me – so that they may be one as we are one.** (John 17:11)
- that all of them **may be one, Father, just as You are in me and I am in You....** (John 17:21)
- I have given them the glory that **You** gave me, that they **may be one as We are one.** (John 17:22)

The Revelations that the Holy Spirit is the Triune True God:

- Yet to all who received him, to those who believed in his name, he gave the right to become **children of God** – children born not of natural descent, nor of human decision or a husband’s will, **but born of God.** (John 1:12-13)
- **Jesus** answered, “I tell you the truth, no one can enter the kingdom of God unless he is born of water and the Spirit. Flesh gives birth to flesh, but the Spirit gives birth to spirit. You should not be surprised at my saying, ‘You must be born again.’... So it is with everyone **born of the Spirit.**” (John 3:5-8)
- **Since we live by the Spirit, let us keep in step with the Spirit.** (Galatians 5:25)
- Then Peter said, “Ananias, how is it that Satan has so filled your heart that you **have lied to the Holy Spirit...** You have not **lied** to men **but to God.**” (Acts 5:3-4)

- *There are different kinds of gifts, but then **same Spirit**. There are different kinds of service, but the **same Lord**. There are different kinds of working, but the **same God** works all of them in all men. (1 Corinthians 12:4-6)*
- *There is one body and **one Spirit** – just as you were called to one hope when you were called – **one Lord**, one faith, one baptism, **one God** and one Father of all, who is over all and through all... (Ephesians 4:4-6)*
- *John, To the seven churches in the province of Asia: Grace and peace to you from Him who is, and who was, and **who is to come** and from the **seven spirits** before his throne, and from **Jesus Christ**, who is the faithful witness, the firstborn from the dead, and the ruler of the kings of the earth.... (Revelation 1:4-5)*
- *May the grace of the Lord Jesus Christ, and the love of God, and the fellowship of the Holy Spirit be with you all. (2 Corinthians 13:14)*

Beyond all question, the mystery of godliness is great: He appeared in a body, was vindicated by the Spirit, was seen by angels, was preached among the nations, was believed on in the world, was taken up in glory. (1 Timothy 3:16). Dear brothers and sisters, ‘the Only Triune True God’, or shortened to ‘the Triune True God’, is not only a truth that God Himself clearly revealed, but is an attribute of God. This is a mysterious revelation from God, and is beyond what human logic and wisdom can understand or explain. Only through faith and a humble heart, can we attain this precious truth. We must be watchful and alert so we will not be deceived, because, just as Lord Jesus Christ reminded his disciples:

- *Jesus answered: “**Watch out that no one deceives you.**” (Matthew 24:4)*
- *“**Watch and pray so that you will not fall into temptation....**” (Matthew 26:41)*
- *I urge you, brothers, to **watch out** for those who cause division and put obstacles in your way that are **contrary to the teaching** you have learned. **Keep away from them**. For such people are not serving our Lord Christ, but their own appetites. By **smooth talk and flattery** they deceive the minds of naive people. (Romans 16:17-18)*
- *Let no one **deceive** you with empty words, for because of such things God’s wrath comes on those who are disobedient. (Ephesians 5:6)*
- ***See to it that no one takes you captive through hollow and deceptive philosophy, which depends on human tradition and the basic principles of this world rather than on Christ.** (Colossians 2:8)*
- *while evil men and **impostors** will go from bad to worse, deceiving and being deceived. (2 Timothy 3:13)*

Dear brothers and sisters. The revelation of the truth of the Only Triune True God started in the first book of the Old Testament in the Bible, Genesis, and didn’t stop appearing until the last book of the New Testament, Revelation. Even though, the words “the Only Triune True God”, didn’t appear together, but this truth has clearly been interwoven in many different books of the Bible, so that men are without excuse:

The Holy Father is God. The Holy Son is God. The Holy Spirit is God.

Godhead Three in One

The Triune True God

Dear brothers and sisters, a saddening, woeful and regrettable fact is that in the 2000 year history of the church, the devil Satan has unceasingly been working in the church and among God's children, to deceive, destroy and torment us, and man's own ignorance, foolishness, lacking attainment of the truth, pride, conceitedness and self-centeredness, serve to destroy the truth of the Only Triune True God. When this truth is destroyed, man cannot truly know God, and cannot truly know the Lord Jesus Christ, and therefore, cannot truly believe in the Gospel. As the apostle Peter warned us:

But there were also false prophets among the people, just as there will be false teachers among you. They will secretly introduce destructive heresies, even denying the sovereign Lord who bought them – bringing swift destruction on themselves. Many will follow their shameful ways and will bring the way of truth into disrepute. (2 Peter 2:1-2)

Lord Jesus Himself warned us:

“But what about you?” He asked. “Who do you say I am?” Simon Peter answered, “**You are the Christ, Son of the living God.**” Jesus replied, “Blessed are you, Simon son of Jonah, for this was not revealed to you by man, but by my **Father in heaven.**” (Matthew 16:15-17)

The beginning of the gospel about Jesus Christ, the Son of God. (Mark 1:1)

Whoever believes in him is not condemned, but whoever does not believe stands condemned already because he has not believed in the name of God's one and only Son. (John 3:18)

I told you that you would die in your sins; if you do not believe that I am the one I claim to be, you will indeed die in your sins. (John 8:24)

Who is the liar? It is the man who denies that Jesus is the Christ. Such a man is the antichrist – he denies the Father and the Son. No one who denies the Son has the Father; whoever acknowledges the Son has the Father also. (1 John 2:22-23)

Holy, Holy, Holy

1. Holy , holy , holy , Lord God Almighty !
Early in the morning our song shall rise to Thee ;
Holy, holy, holy ! Merciful and Mighty !
God in Three Persons , blessed Trinity !
2. Holy , holy , holy ! All the saints adore Thee ,
Casting down their golden crowns around the glassy sea ;
Cherubim and seraphim falling down before Thee ,
Which wert and art and evermore shalt be .
3. Holy , holy , holy ! Tho the darkness hide Thee ,
Tho the eye of sinful man Thy glory may not see ;
Only Thou art holy there is none beside Thee
Perfect in power , in love , and purity .
4. Holy , holy , holy , Lord God Almighty !
All Thy works shall praise Thy Name in earth and sky and sea ;
Holy , holy , holy ! Merciful and Mighty !
God in Three Persons , blessed Trinity !